
 حيفا مدينة في المراهقين لدى السيكوباثي بالسموك وعلاقته الاسري العنف

 إعداد

 زريقات سعيد عوني مرح

 إشراف

 عيطة ابو درويش سهام الدُّكتورة الاستاذ

 الممخَّص

 المراهقين لدى السيكوباثي والسموك الاسري العنف بين العلاقة   فحص   إلى الحاليَّة الدِّراسة هدفت

ن حيفا، مدينة في  والخاصة الحكومية المدارس من ومراهقة مراهق( 512) من الدِّراسة عيِّنة تتكوَّ

 لدى السيكوباثي والسموك الاسري العنف لقياس مقياسين الدِّراسة استخدمت حيفا، مدينة في

 .حيفا مدينة في المراهقين

 كان حيفا مدينة يف المراهقين لدى السيكوباثي والسموك الاسري العنف أنَّ  إلى الدِّراسة نتائج أشارت

 دلالة ذات إيجابيَّة ارتباطيَّة علاقة وجود إلى أيضًا النَّتائج وأشارت المنخفضة، القيمة حول

 دلالة ذات فروق يوجد أنَّه النَّتائج أظهرت كما السيكوباثي، والسموك الاسري العنف بين إحصائيَّة

 يوجد ولا الذكور، لصالح(  اعيالاجتم النوع)  لمتغير يعزى الاسري العنف مستوى في احصائية

 لمتغيِّر تُعزى حيفا محافظة في المراهقين لدى الاسري العنف مستوى في إحصائيَّة دلالة ذات فروق

 السموك مستوى في إحصائيَّة دلالة ذات فروق يوجد لا أنَّه أظهرت كما ، ،(المدرسة نوع)

 دلالة ذات فروق يوجد بينما ،(المدرسة نوع) لمتغيِّر تُعزى حيفا مدينة في المراهقين لدى السيكوباثي

 النوع لمتغيِّر يُعزى حيفا مدينة في المراهقين لدى السيكوباثي السموك مستوى في إحصائيَّة

 (.الذكور لصالح) الاجتماعي



مت ما ضوء وفي جراء ،: بتوصيات الخروج تمَّ  الدِّراسة، نتائج إليه توصَّ  الدِّراسات من المزيد وا 

 .تجريبي   ابعبط المماثمة

 .حيفا المراهقين، السيكوباثي، السموك الاسري، العنف: المفتاحيَّة الكممات
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Abstract  

   The current study aimed to examine the relationship between 

domestic violence and psychopathic behavior among adolescents in the city 

of Haifa. The study sample consisted of (215) male and female adolescents 

from public and private schools in Haifa. 

    The study used a scale to measure domestic violence and 

psychopathic behavior among adolescents in Haifa. 

   The results of the study indicated that domestic violence and 

psychopathic behavior among adolescents in Haifa were around the low 

value. Also, the results indicated that there was a positive statistically 

significant correlation between domestic violence and psychopathic 

behavior. In addition, it was showed that there were statistically significant 

differences in the level of domestic violence attributed to the variable 

(gender) for males’ favor, and there were no statistically significant 

differences in the level of domestic violence among adolescents in Haifa 

due to the variable (type of school). Moreover, It was clear that there were 

no statistically significant differences in the level of psychopathic behavior 

among adolescents in Haifa due to the variable (type of school), while there 

were statistically significant differences in the level of psychopathic 



behavior among adolescents in Haifa due to the variable gender (in favor of 

males. 

    In the view of the mentioned study findings, recommendations 

were concluded, and would be beneficial to conduct more similar studies 

with experimental nature. 
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